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CSIRKETRÁGYÁBÓL ENERGIA - 800 MILLIÓS TÁMOGATÁS 

Erőre kaphat 
a szentesi erőmű 

Még egy év kell ahhoz, hogy Balogh Miklós emelni is tudjon a sérült kezével, FOTÓ: SCHMIDT ANDREA 

Újra mozog Miklós karja 
Még egy év rehabilitáció. A beavatkozás nélkül Miklós mozdítani 
sem tudná a karját, a válla és a gerince a karja súlyától deformálódna, 
kar- és mellizmai elsorvadnának - hangsúlyozta Pintér Sándor. A fiatal-
ember még nem ért a rehabilitáció végére, kezelőorvosa szerint nagyjá-
ból még egy év kell ahhoz, hogy tudja mozgatni a karját, akár tárgyakat 
is meg tudjon emelni sérült kezével, és teljesen önállóvá váljon. 

800 millió forint uniós támoga-
tást ítéltek meg a Co-Ver Ener-
gia Szentes Kft.-nek, amely 
biomassza-erőművet építene a 
város határában. A fejlesztésre 
még várni kell, a beruházó cég 
hitelezőt keres. A hódmezővá-
sárhelyi erőműprojekt indítását 
jővő tavaszra ígérik. 

SZENTES, HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 
BÍRÓ DÁNIEL 

Új erőre kaphat a szentesi erő-
mű-beruházás, amelynek elő-
készítése három éve kezdő-
dött. Olasz befektetők jelent-
keztek az önkormányzatnál, 
hogy az ipari parkban egy hő-

Vásárhelyen 2010 tavaszán 
kezdik. Minden engedélye 
megvan a projektnek, így jövő 
tavasszal megkezdi az olajos-
mag-présüzem építését a Cent-
ral EU Biofuels Hungary Kft. a 
vásárhelyi ipari parkban - tud-
tuk meg a cég képviselőjétől, 
Tóth-Makra Beátától. Az évi öt-
százezer tonna napraforgót és 
repcét feldolgozó présüzem 
mellé pedig egy 49,9 megawatt 
teljesítményű biomassza-erőmű 
is épülhet - összességében 32 
milliárd forintból. 

és villamos energiát termelő 
kis erőművet szándékoznak 
felépíteni. A biomassza-alap-
anyagot - a csirketrágyát és a 
kommunális iszapot - a Hun-
gerit Zrt. és a Szentesvíz Kft. 
biztosítaná, a megtermelt hő-
energiát a baromfi-feldolgozó 
cégnek, az elektromos áram 
túlnyomó részét pedig a Dé-
másznak adnák el. A beruhá-
zó társaságot egyébként az 
olaszországi Co-Ver-csoport-
hoz tartozó Co-Ver Energy In-

SZEGED. A szegedi kollégiu-
mokra is kiterjeszti az Iskola 
Rendőre programot a Szegedi 
Rendőrkapitányság - erről 
egyeztettek az intézmények ve-
zetőivel a rendőrség képviselői 
az Ortutay Gyula Általános és 
Középiskolai Kollégiumban 

ternational S. A. és a Hungerit 
tulajdonos-vezérigazgató, Ma-
gyar József érdekeltségéhez 
tartozó Családi Négyes Kft. 
alapította. A külföldi befekte-
tőnek nagyobb a tulajdoni há-
nyada a cégben. 

A Nemzeti Fejlesztési Ügy-
nökség (NFÜ) szeptember vé-
gén döntött úgy, hogy 35 szá-
zalékban - azaz 800 millió fo-
rinttal - támogatható a fejlesz-
tés. Szerződést még nem írtak 
alá a felek, így a megvalósítás 
időpontja egyelőre kérdéses. A 
Co-Ver Energia Szentes Kft. 
ügyvezetője, Andrea Von Finc-
kenstein csak rövid közle-
ményben reagált megkeresé-
sünkre: azt írta, hogy mérföld-
kőnek tekintik ezt a pályázati 
sikert, de még sok munka vár 
rájuk az első kapavágásig. 
Annyit még elárult, hogy leg-
hamarabb januárban tudnak 
majd bővebb információt adni 
a fejlesztés menetéről. 

Más forrásból azt is meg-
tudtuk, hogy a társaság jelen-
leg hitelezőt keres, amely fi-
nanszírozná az összességében 
közel 3 milliárdos beruházást. 
Az erőművet egyébként a 
szentesi ipari parkban, a fábi-
ánsebestyéni út mentén, egy 
háromhektáros telken építe-
nék föl - e terület még az ön-
kormányzaté. 

- Nagyon fontos állomás-
hoz érkeztünk - kommentálta 
az NFÜ döntését Szirbik Imre. 
Szentes polgármestere hozzá-
tette, bízik benne, hogy a ked-
vező döntés nyomán felgyor-
sulnak az események, és a tel-
jes képviselő-testület által tá-
mogatott fejlesztés mihama-
rabb elinduL Szirbik megje-
gyezte, energetikai és környe-
zetvédelmi szempontból is 
kedvező lenne a beruházás a 
térség számára. 

tegnap délelőtt. Lázár Szveto-
zár, a Szegedi Rendőrkapitány-
ság helyettes vezetője elmond-
ta: valamennyi kollégiumnak 
önálló rendőre lesz, aki állan-
dó kapcsolatban van az intéz-
mények vezetőivel, nevelőivel 
és diákjaival. 

Szenzációs műtétsorozatot haj-
tottak végre a szegedi trauma-
tológiai klinikán. Egy baleset-
ben fél karjára lebénult fiatal-
ember az itthon egyedülálló, 
de a világon is ritka operáció 
révén ma már képes mozgatni 
és érezni sérült végtagjával. Ha 
minden jól megy, egy év múlva 
újra autókat bütykölhet. 

SZEGED 
TOMBÁCZ RÓBERT 

- Kicsúsztam a sávból, nem 
voltam bekötve, kirepültem a 
hátsó szélvédőn - foglalta 
össze autóbalesete körülmé-
nyeit gyógytorna közben a 
szegedi traumatológiai klini-
kán lábadozó, 23 éves, perbáli 
Badányi Miklós, akin szenzá-
ciós műtétsorozatot hajtottak 
végre a szegedi szakemberek. 

A fiatalembernek a tavaly 
márciusi baleset következté-
ben kiszakadtak a bal vállát 
és karját a gerincvelőhöz kap-
csoló idegei - így a bal felső 
végtagja gyakorlatilag lebé-
nult, teherként lógott rajta, 
mint egy darab fa. Tegnap 
azonban már másik keze se-

gítsége nélkül emelte fel félig 
az alkarját, és kicsit a kézfejét 
is képes volt mozgatni. Emel-
lett a tenyere nagy részével és 
szinte minden ujjával érzi a 
hőt, a fájdalmat. Ehhez azon-
ban az kellett, hogy a Pintér 
Sándor traumatológus do-
cens, Barzó Pál idegsebész 
professzor és Nógrádi Antal 
gerincvelő-specialista docens 

„A gerincvelőbe ültetett 
idegek mentén 
a mozgatóidegsejtek 
képesek regenerálódni." 
Pintér Sándor 

alkotta team egy összesen 14 
órás operációsorozatot hajt-
son végre rajta. 

Az úgynevezet t karidegfo-

nat-helyreállító műtéteket -
amelyhez hasonlót Európá-
ban eddig csak Hannoverben 
és Londonban vállaltak, itt-
hon pedig ez volt az első -
még tavaly áprilisban végez-
ték el. 20 hónap kellett ahhoz, 
hogy láthatóvá váljanak az 
eredmények. A beavatkozás 
újdonsága - magyarázta Pin-
tér Sándor - a műtéti techni-
kában rejlik, amelynek révén 
a gerincvelőbe ültetett idegek 
mentén a mozgatóidegsejtek 
képesek regenerálódni. Első-
ként a Miklós lábszárából ki-
vett idegeket ültették be a ge-
rincvelőbe, majd ezeket az 
idegeket hozzákötötték a ki-
szakadt idegekhez, végül pe-
dig a combjából kivett izmot 
beültették a karjába, h o g y ott 
működjön tovább. 

- Tegnap már izomlázam is 

volt a gyógytornától, ami jó 
jel. A pesti kórházakban töl-
tött rehabilitációs 6 hónaphoz 
képest Szegeden már a vízi és 
szárazföldi tornával töltött 
egy hét után jobban érzem a 
változást, a fejlődést. Szeren-
csés vagyok, hogy a szüleim 
kiderítették, Szegeden meny-
nyire hozzáértő szakemberek 
dolgoznak - mondta Miklós, 
aki hétvégére ugyan hazauta-
zik, de a gyakorlatokat ott-
hon, egyedül is végzi. A reha-
bilitációs folyamat végén sze-
retne újra elhelyezkedni a 
szakmájában - a fiatalember 
autó-elekrotechnikus amire 
orvosai szerint jó esélye van. 
Mi lesz az első, amit gyógyult 
karral tenni akar? - Lejövök 
Szegedre, é s bal kézzel intege-
tek majd Pintér tanár úrnak -
felelte Miklós. 

Koleszos rendőrök 

Emléktábla Horthynak 

Mucsi Zsolt, a gárda megyei 
parancsnoka azt mondta, Hor-, 
thy Miklós tiszteletére szeret-
nének egy emléktáblát is 
avatni, de „amíg nem fúj ked-
vezőbb szél", addig erre nincs 
lehetőség. Amíg nem tehetik 
közterületre, az emléktáblát a 
Mátyás-templomban szeret-
nék elhelyezni. 

szákasz használata nem jelen-
ti azt, hogy harapós kutyát 
tarthat, és konditermet épít-
het a Tisza-partra. Mivel nem 
tudtak eredményt elérni 
Ótottnál, ezért birtokháborítá-
si eljárást kezdeményeztek el-
lene. Ótott azzal védekezik: ő 
csupán a kulturált szórakozás 
feltételeit szerette volna meg-
teremteni a Tisza-parton. 

Az önkormányzatnál folya-
matban lévő ügyről nem nyi-
latkoznak, így nem tudni, 
hogy csütörtökön, amikor a 
férfinak meg kell jelennie a 
városházán, a tábla is téma 
lesz-e. 

Birtokháborítási eljárást kezdeményezett a vízügy Ótott Ferenc ellen. FOTÓ: KARNOK CSABA 

ló, az Atikövizig igazgatója és 
Szentgyörgyi Pál gazdasági al-
polgármester is megjelent. 

A sétányt az elmúlt hét vé-

gén ünnepélyesen elnevezték 
Horthyról - táblát is avattak. 
Mint a műalkotásokat szokás, 
ünnepélyesen leleplezték -

az árpádsávos takarót csend-
őrök emelték le róla. A város 
részéről itt már senki nem 
volt jelen, mintegy negyve-

SZEGED 
GONDA ZSUZSANNA 

Horthy sétánynak keresztelte 
az általa a szegedi Tisza-par-
ton kialakított ösvényt Ótott 
Ferenc, a Horthy-csónakház 
tulajdonosa. Az ünnepélyes 
avatáson az Új Magyar Gárda 
és csendőrségnek nevezett 
mozgalmi szárnya is jelen 
volt. Közben Ótott Ferenc el-
len birtokháborítás miatt eljá-
rást kezdeményezett az Atikö-
vizig. De nem a tábla miatt. 

A Bertalan hídtól a Fokáig 
vezető, négy méter széles Ti-
sza-parti sétány felavatásáról 
augusztus végén lapunk is be-
számolt. Az átadón Dobi Lász-

ki lehet a Horthy sétány 
Horthy Miklós sétánynak ke-
resztelte a szegedi Tisza-par-
ton létrehozott ösvényt Ótott 
Ferenc. Közterületet kizárólag 
a közgyűlés nevezhet el. A férfi 
szerint az ő táblája csak irány-
adó. 

keresztapa? 
nen voltak viszont a gárda és 
a csendőrség tagjai. A ren-
dezvény kulturális esemény-
nek minősült, amit nem kell 
bejelenteni. A közterület el-
nevezése azonban a közgyű-
lés hatásköre. A táblákat pe-
dig ezzel összhangban a kör-
nyezetgazdálkodási kft. he-
lyezi el. 

- Ez nem névtábla, csak 
irányadó tábla - érvelt Ótott 
Ferenc. Szerinte a jelzés csak 
arra szolgál, hogy az emberek 
tudják, melyik az ösvény, és 
ne keverjék össze a Tiszán rin-
gó házához vezető úttal, ami-
hez egyébként sorompót is 
építtetett. 

A férfi és az Atikövizig bir-
tokvitája a vízügyi igazgató-
ság tájékoztatása szerint nem 
a tábláról szól. Ótott Ferenc 
parthasználatra kötött szerző-
dést a társasággal, mint a te-
rület vagyonkezelőjével. A 
vízügyi igazgatóság többször 
figyelmeztette, hogy a part-


